
Grundlaget for VE-anlægget har fra starten været misvisende. Svendborg Kommunes egen kommuneplan 
fastsætter, at solcelleanlæg ikke må placeres i kuperet terræn og kun på arealer, der hælder mod vest eller 
syd. Ingen af disse krav er opfyldt i dette projekt, og alligevel bliver det ikke adresseret i materialet. Det rejser 
alvorlige spørgsmål om kommunens overholdelse af sine egne retningslinjer. 
 
Projektet blev valgt frem for andre på baggrund af et løfte om 40 % lokalt medejerskab – en ordning, der 
siden er blevet afskaffet ved lov. Alligevel valgte kommunen at fastholde projektet uden at revurdere de 
øvrige ansøgninger. Til sammenligning blev et lignende solcelleprojekt ved Hvidkilde Gods fravalgt, netop 
fordi der ikke var lokalt medejerskab. Dette projekt er nu alligevel ved at blive realiseret, men her er der – 
modsat projektet ved Gudbjerg – etableret et tæt samarbejde med lokalsamfundet og en villighed til at 
tilbyde kompenserende foranstaltninger. 
 
Borgernes ønsker og bekymringer er konsekvent blevet ignoreret, trods talrige møder med både kommune 
og projektejer. 
 
Vi har desværre mistet tilliden til at blive hørt og inddraget. Derfor nævner jeg her kun min største bekymring 
og udelader de mange øvrige kritikpunkter, som blev fremført i sidste høringsrunde. 
 
Den væsentligste bekymring er risikoen for forværrede vandproblemer i Lakkendrupområdet som følge af 
ændrede overfladeafstrømningsforhold. Vi frygter, at regnvandet vil løbe hurtigere pga at det vil samle sig i 
vandrender hvilket bevirker at mindre vand når at trænge ned i jorden. Dette kan forværre problemerne med 
opstuvning og oversvømmelser i åer, render og på markerne. 
 
Vi har gentagne gange forsøgt at indgå i en konstruktiv dialog, men vores bekymringer bliver ikke taget 
alvorligt. Med så mange uafklarede forhold og negative konsekvenser for lokalområdet mener jeg, at 
projektet bør stoppes. 
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